

# Pendidik, pengkaji pendidikan penting fahami perubahan semasa dunia

Oleh : Dk. Siti Redzaimi Pg. Haji Ahmad  
Foto : Masri Osman

**BANDAR SERI BEGAWAN**, Khamis, 25 Januari. - Persidangan Antarabangsa Mengenai Penyelidikan Pendidikan Islam dan Bahasa Arab (ICRIALE) 2018 yang bertemakan "Transformasi Pendidikan Islam Dalam Era Industri 4.0" amat tepat sekali diadakan, memandangkan dunia hari ini bergerak begitu pantas dalam pelbagai aspek aktiviti kehidupan manusia yang merupakan satu era di mana aplikasi digital telah bersaing dengan manusia dalam bidang industri.

Bidang pendidikan juga tidak terlepas dari fenomena ini di mana aplikasi moden seperti penggunaan animasi, robot dan teknologi terkini memainkan peranannya dalam menjadikan pendidikan hari ini lebih efektif.

Demikian ditekankan oleh Timbalan Menteri Pendidikan, Yang Mulia Pengiran Dato

Seri Paduka Haji Bahrom bin Pengiran Haji Bahar selaku tetamu kehormat pada Majlis Penutup ICRIALE 2018 yang diadakan di Dewan Tarbiyah, Kolej Universiti Perguruan Ugama Seri Begawan (KUPU SB).

Menurut Yang Mulia Pengiran Dato, era industri 4.0 menjelaskan, betapa pentingnya para pendidik dan pengkaji pendidikan memahami perubahan semasa dunia.

Beliau percaya dapatan kajian dari persidangan itu adalah selari dengan perkembangan tamadun dunia Islam dan sejagat, pada konteks era teknologi revolusi industri 4.0, iaitu gabungan ICT, robotik dan manusia.

"Begitu juga dapatan kajian yang berkaitan dengan pembangunan kerohanian dan kemahiran pengurusan Pendidikan Islam dan juga bahasa Arab. Sebagaimana yang kita maklum bahawa

pendidikan merupakan *supplement* hidup manusia yang dapat merubah individu kepada insan yang bertakwa," jelasnya.

Yang Mulia Pengiran Dato seterusnya menyentuh mengenai pendidikan padaacamata agama Islam hendaklah bersifat holistik di mana kesepaduan antara agama dan keperluan semasa ummah menjadi fokus utama dan diberikan penekanan.

Ini bertujuan untuk melahirkan para pendidik yang mampu membimbing manusia sejagat ke arah kesejahteraan hidup dan beliau pasti kerjasama dalam menganjurkan persidangan seumpama ini adalah amat penting dan perlu diteruskan di masa akan datang.

"Ini kerana persidangan pendidikan merupakan medium penting untuk berkongsi ilmu, berkongsi pengalaman, berkongsi hasil penyelidikan dan kepakaran secara terarah dengan cepat dan tepat dalam meningkatkan kualiti pendidikan sesebuah negara," ujarnya.

Bagi memastikan pencapaian tiga matlamat utama dalam

Wawasan Brunei 2035 ini, tambahnya, berbagai strategi telah dikenal pasti dan dilaksanakan dengan teratur.

"Bagi sektor pendidikan lapan Rangka Strategi dan Dasar bagi pembangunan atau 'Outline Strategy Policy Directions' (OSPD) telah diterjemahkan dalam Reformasi Pendidikan dan Pelan Strategik Kementerian Pendidikan.

Antara strategi berkenaan ialah menggalakkan penyelidikan perkembangan dan inovasi di Institusi yang dibiayai kerajaan dan di institusi yang dibiayai perkongsian sektor-awam swasta dan antarabangsa," tekannya.

Menurutnya, melalui strategi penyelidikan, perkembangan dan inovasi akan menjurus ke arah strategi penggunaan amalan terbaik antarabangsa dalam pengajaran dan pembelajaran seperti yang tercatat di dalam lapan rangka strategi tersebut.

Kementerian Pendidikan telah memperkenalkan perubahan-perubahan yang diperlukan dan drastik pada sistem pendidikan melalui satu cadangan sistem yang



TIMBALAN Menteri Pendidikan, Yang Mulia Pengiran Dato Seri Paduka Haji Bahrom bin Pengiran Haji Bahar semasa berucap pada majlis tersebut.

lebih relevan dikenali sebagai Sistem Pendidikan Negara Abad Ke-21 atau SPN21.

Yang Mulia Pengiran Dato menyatakan SPN21 ini adalah titik permulaan dalam menyediakan asas bagi dasar pembelajaran dan penilaian di sekolah untuk disejajarkan dengan keperluan dan kehendak abad ke-21.

Beliau menjelaskan Kurikulum SPN21 memberi fokus kepada bidang pembelajaran yang lebih luas bagi membolehkan pelajar mendapat pengetahuan serta kemahiran asas yang bersesuaian dengan konteks abad ke-21.



TIMBALAN Menteri Pendidikan, Yang Mulia Pengiran Dato Seri Paduka Haji Bahrom bin Pengiran Haji Bahar (kanan) selaku tetamu kehormat semasa menerima resolusi yang diserahkan oleh Rektor UNISSA, Dr. Haji Norarfan bin Haji Zainal (kiri).

**BANDAR SERI BEGAWAN**, Khamis, 25 Januari. - Persidangan Antarabangsa Ke-5 mengenai Penyelidikan Islam dan Bahasa Arab, Tahun 2018 (ICRIALE) adalah program akademik anjuran bersama Persatuan Intelektual Muslim Malaysia (PIMM), Kolej Universiti Perguruan Ugama Seri Begawan (KUPU SB) dan Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) berakhir hari ini dengan majlis penutup yang diadakan di Dewan Tarbiyah, KUPU SB.

Hadir selaku tetamu kehormat ialah Timbalan Menteri Pendidikan, Yang Mulia Pengiran Dato Seri Paduka Haji Bahrom bin Pengiran Haji Bahar.

Majlis dimulakan dengan bacaan Surah Al-Fatihah yang dipimpin oleh Tenaga Akademik, Pusat Ilmu Teras, KUPU SB, Awang Haji Manan bin Haji Osman dan kemudian diikuti dengan bacaan Asma Al-Husna beramai-ramai. Acara diteruskan dengan

tayangan video montaj, diikuti dengan pembentangan resolusi seminar yang disampaikan oleh Penolong Kanan Profesor, KUPU SB, Profesor Madya Dr. Muhammad Zahiri bin Awang Mat.

Seterusnya penyerahan resolusi seminar daripada Dekan Fakulti Bahasa Arab, UNISSA juga selaku Pengerusi Bersama Persidangan, Dr. Siti Sara binti Haji Ahmad melalui Yang Mulia Rektor UNISSA kepada tetamu kehormat.

Persidangan tersebut diadakan selama tiga hari bermula pada 24 Januari 2018 hingga hari hingga 26 Januari yang menampilkan seramai 130 orang pembentang dan 220 orang peserta yang terdiri daripada sarjana, ahli akademik, penyelidik, pegawai kerajaan dan pelajar pasca-sarjana.

Objektif persidangan ialah sebagai usaha kepada pembentangan dan perkongsian hasil penyelidikan semasa dalam

## Penutupan rasmi Persidangan ICRIALE 2018

bidang Pendidikan dan Bahasa Arab selain membincangkan isu-isu dan mencadangkan idea kontemporari, model Pendidikan Islam dan Bahasa Arab.

Temu utama ICRIALE 2018 adalah 'Transformasi Pendidikan Islam Dalam Era Industri 4.0', iaitu trend semasa automasi dan pertukaran data dalam teknologi perkilangan.

Ia termasuk sistem siber-fizikal, internet dan pengkomputeran awan.

Industri 4.0 mewujudkan apa yang dikenali sebagai *smart factory* (kilang pintar) yang mana dalam konteks masyarakat Islam hari ini, kita perlu memajukan lagi peranan pendidikan Islam dalam membangun ummah secara besar-besaran.

Pendidikan Islam telah menyediakan asas dengan yang lebih besar dalam Industri 4.0 prinsip nilai yang dipegang oleh setiap Muslim.

Perjuangan mesti dihadapi dan mesti menyediakan penyelesaian yang realistik dan praktikal.

Persidangan ICRIALE 2018 adalah untuk memberi peluang kepada ahli akademik, penyelidik, pakar dan pelajar berkongsi pendapat dan hasil penyelidikan yang berkaitan dengan Pendidikan Islam dan Bahasa Arab.

Usaha tersebut merupakan inisiatif yang perlu ditaman supaya Pendidikan Islam dan Bahasa Arab sentiasa relevan untuk menghadapi cabaran baharu era baru Industri 4.0 di mana alatan dan ICT saling berkaitan dan apakah peranan umat Islam pada masa ini.

Turut hadir Pemangku Ra'ies KUPU SB, Dr. Haji Adanan bin Haji Basar; Rektor UNISSA,

Dr. Haji Norarfan bin Haji Zainal, Pegawai-pegawai Utama KUPU SB dan UNISSA; jemputan khas Pendidikan; Pegawai-pegawai Kanan KHEU dan

Kementerian Pendidikan; Delegasi Persatuan Intelektual Muslim Malaysia (PIMM); pembentang dan peserta luar dan dalam negara; dan pncsyarah-pensyarah.

## Minggu Gastronomi Brunei Ke-2 bermula 23 Februari

Siaran Akhbar : Jabatan Pembangunan Pelancongan

**BANDAR SERI BEGAWAN**, Khamis, 25 Januari. - Jabatan Pembangunan Pelancongan, Kementerian Sumber-Sumber Utama dan Pelancongan (KSSUP) akan mengadakan Minggu Gastronomi Brunei buat kali ke-2 bermula 23 Februari hingga 11 Mac 2018.

Ini merupakan acara tahunan yang dianjurkan oleh KSSUP dan Lembaga Pelancongan Brunei bagi mengadakan Minggu Gastronomi Brunei yang dianjurkan bersesuaian dengan sambutan Hari Kebangsaan Ke-34, di mana KSSUP akan bekerjasama dengan beberapa hotel dan restoran di Negara Brunei Darussalam termasuk Syarikat-syarikat Penerbangan, Persatuan Ejen Pelancongan, Persatuan Hotel Brunei, Sekolah Hospitaliti dan sektor swasta yang lain.

Sasaran penonitoh kebanyakannya terdiri daripada pelawat tempatan serta antarabangsa yang berada di negara ini.

Objektif acara tersebut ialah untuk meraikan negara ini dan mewujudkan kesedaran tentang masakan Brunei, di samping menggalakkan lebih banyak hotel dan restoran menyajikan masakan Brunei dalam cara yang lebih canggih.

Kemuncak acara Minggu Gastronomi Brunei adalah makanan yang dibungkus dalam daun pisang (atau lain-lain) yang digunakan untuk memasak, pabalut dan makanan dalam pelbagai masakan di kawasan tropika dan subtropika.

Selain itu, semasa Minggu Gastronomi Brunei itu juga menggalakkan kumpulan etnik Brunei di kesemua empat daerah untuk mengambil kesempatan mempamerkan masakan etnik tempatan mereka.

Jabatan Pembangunan Pelancongan menjemput restoran dan hotel yang berminat untuk mengambil bahagian dalam Minggu Gastronomi Brunei untuk mendaftar pada 1 Februari 2018 di [info@bruneitourism.travel](mailto:info@bruneitourism.travel) atau hubungi +673 2382931 untuk keterangan selanjutnya.